
Vandaag gaat het over het pasjessysteem en de toekomst van de tippelzone. Deze baan gaat mij aan 
het hart, dank u wel dat ik hierover iets mag zeggen. Ik pleit hier vandaag voor scenario 4, voor het 
afschaffen van het pasjessysteem, ik zal u uitleggen waarom 
 
Ik heb hier nog gewerkt vóór het pasjessysteem. In de tijd stond de baan aan beide kanten vol met 
allerlei vrouwen: huisvrouwen, transvrouwen, vrouwen met een migratieachtergrond, vrouwen met 
een verslaving, dit was een straat waar iedereen welkom was. Toen pakweg 20 jaar geleden het 
pasjessysteem werd ingevoerd ben ik ergens anders gaan werken omdat ik niet geregistreerd wilde 
worden. Sekswerkers kunnen daar verschillende redenen voor hebben, bijvoorbeeld vanwege de 
angst voor privacy schendingen of soms kunnen sekswerkers geen pasje aanvragen omdat ze niet in 
het bezit zijn van de juiste verblijfspapieren 
 
Ondanks allerlei maatregelen om prostitutie te laten verminderen, zoals een tippelvergunningsysteem 
en een uitsterfbeleid, heeft dit niet geleid tot vermindering van straatwerkers in Nijmegen. In het 
onderzoek naar straatprostitutie in Nijmegen (van Bureau Beke, 2018) staat te lezen dat er zelfs een 
gestage toename van straatwerkers lijkt te zijn. De aanname dat prostitutie verdwijnt als prostitutie 
verboden wordt, is een onjuiste. Prostitutie heeft altijd bestaan, sekswerk is van alle tijden 
 
Daarom ben ik ontzettend blij en dankbaar dat in ieder geval 11 nieuwe straatwerkers binnenkort een 
pasje gaan krijgen en dan hoop ik dat zij dan ook morgen gebruik mogen maken van de werkplekken 
op de baan. Het is toch best hard dat het voor hun vandaag nog steeds verboden is om met hun 
klanten op de baan te werken? Ja dat zijn de regels dat weet ik, maar regels zijn regels en mensen zijn 
mensen zoals een geliefde inwoner uit uw stad onlangs nog zei (Sinan Can, vorige week bij Op1) 
 
Sekswerkers zonder tippelvergunning mogen geen klanten afwerken op de zone. Maar buiten deze 
straat  mogen zij ook niet werken, dan krijgen zij een hoge boete. Zij moeten dan illegaal gaan tippelen 
om de boetes te betalen die zij kregen voor illegaal tippelen?! Het gevolg is dat zij met hun klanten 
naar het bos gaan en de haven, ver weg uit het zicht de politie. Ik heb hartverscheurende verhalen 
gehoord…  Als ze de baan op rijden, weten klanten dat er een beveiliger kan zitten, en dat ze zulke 
dingen níet ongestraft kunnen doen! 

Sekswerkers doen geen aangifte meer als zij of een collega te maken krijgen met verkrachting of 
beroving uit angst voor boetes van de politie. De pakkans na het overvallen of mishandelen van een 
sekswerker is laag en criminelen weten dit maar al te goed! 

Sekswerkers bedienen heel veel mannen en de meeste klanten zijn leuke en aardige kerels maar het is 
mogelijk dat er af en toe een schoft tussen zit. Geef die schoft niet die kans! Schoften zoeken alleen 
slachtoffers op als ze weten  dat ze ermee weg kunnen komen 

Speciale zorgen maak ik mij over transgender-sekswerkers,  migranten-sekswerkers  en sekswerkers 
met een verslaving . Zij hebben een dubbel stigma én lopen een verhoogd risico op geweld, en een 
exploitant neemt ze vaak niet aan.  Deze minst populaire sekswerkers werken vaak noodgedwongen 
en ongezien in de onvergunde prostitutie thuis of onvergund op straat buiten de veiligde tippelbaan 

Een hoer wordt gezien als het laagste van het laagste, en verdient geen respect maar minachting en 
vernedering en is daarom vaak het doelwit van “gerechtvaardigd” geweld. Stigma op sekswerkers 
maakt dat geweld jegens sekswerkers acceptabel wordt gevonden en zorgt ervoor dat het geweld 
toeneemt. Sekswerkers de illegaliteit injagen en ze naar de haven en het bos insturen, draagt bij aan 
dit stigma. Het wordt er voor sekswerkers, en voor iederéén die zich niet houdt aan de opgelegde 
seksuele moraal, gevaarlijker op! 



Door het enorme stigma dat op sekswerk heerst, leven veel sekswerkers met een geheim en daardoor 
kunnen zij zich eenzaam voelen. De andere kant van het verhaal is dat de saamhorigheid onderling erg 
groot is. Met collega’s delen sekswerkers lief en leed. De baan is méér dan een veilige werkplek maar 
heeft ook een belangrijke sociale functie. Voor veel sekswerkers is deze baan een veilige haven 
 
Sekswerk wordt te vaak als een probleem gezien. Sekswerk is werk. Ook al is het geen normaal werk, 
het is wel inkomen en zelfstandigheid. Ook kan het juist een oplossing zijn. Bijvoorbeeld voor de 
sekswerkers die ook op de reguliere arbeidsmarkt gediscrimineerd  worden omdat ze trans zijn, omdat 
ze de Nederlandse taal minder goed spreken, of omdat zij drugs gebruiken. En soms is sekswerk 
gewoon de beste optie omdat het veel vrijheid biedt naast het zorgen voor een zieke moeder, of het is 
makkelijk te combineren met onbetaald actvismewerk 
 
Als zij geen tippelpas hebben worden deze sekswerkers nog steeds gediscrimineerd, komen ze nog 
steeds heel moeilijk aan een reguliere baan, zijn ze nog steeds mantelzorger of wereldverbeteraar. U 
ziet  dat deze sekswerkers nog steeds werken, op straat of vanuit huis in het onvergunde circuit uit het 
zicht van politie en hulpverlening. Dit maakt ons leven er niet makkelijk op, alleen maar moeilijker…   
In een rechtvaardige wereld zouden er misschien geen mensen zijn die het nodig hebben om seks te 
hebben voor geld, maar in die wereld leven wij helaas niet 
 
Ik pleit dan ook voor scenario 4, om het pasjessysteem helemaal af te schaffen en de baan weer open 
te stellen voor álle sekswerkers! Ik lees in de brief dat uw Burgemeester, mijnheer Bruls, bang is voor 
de aanzuigende werking. Ik ben er niet bang voor, integendeel! Ik zou er juist trots op zijn als de 
sekswerkers die door de gemeente Utrecht verjaagd zijn, hier zouden komen werken, omdat 
Nijmegen wél goede arbeidsomstandigheden en een veilige haven biedt. Nijmegen als inclusieve stad, 
de stad waar iedereen welkom is; iedereen doet mee! Deze mooie slogan heb ik niet zelf bedacht, ere 
wie ere toekomt, deze is van uw Wethouder mevrouw Visser 
 
Ik vraag u om de rechten van sekswerkers te steunen. Sekswerk is nog altijd een legaal beroep. Heb 
respect voor ons dat wij zelfstandig in ons onderhoud voorzien. Jaag werkende vrouwen, mannen en 
transen niet het illegale circuit in met alle risico’s van dien 
 
En als u écht hulp wil bieden, het risico op geweld wil verminderen en de levenskwaliteit wil 
verbeteren van een groep sekswerkers, zorg dat álle sekswerkers ongeacht gender, afkomst, 
levensstijl, verblijfsstatus of werkvorm in alle veiligheid hun werk kunnen doen! 

Jaag ons niet het bos in! 
 
Dank u voor uw aandacht, 
Mischa 
namens SAVE en de straatwerkers 
 
Voor meer info zie 
website SAVE:  www.savesexworkersrights.nl 
blog van een illegale prostituee: www.wildthing.sex 

 


